
 

Mondelinge vragen stadsdeelcommissie  

Datum: 12-3-2024 Onderwerp  

Mondelinge vragen van het lid C. Esajas (D66) inzake blauwe verlichting H-buurt  

Aan het dagelijks bestuur  

Toelichting: In de afgelopen maanden is in verschillende flatgebouwen binnen de H-buurt overgegaan 

tot het plaatsen van blauwe verlichting met als doel het gebruik van drugs in deze omgevingen te 

ontmoedigen. Echter, in het flatcomplex Hogevecht blijft dergelijke verlichting uit, wat zorgen baart 

onder de bewoners. Er heerst vrees dat het probleem dat deze verlichting beoogt tegen te gaan, zich 

nu juist naar deze flats zal verplaatsen. Daarnaast is er sprake van toenemende overlast die mogelijk 

verband houdt met de aanwezigheid van een zogenoemd 'crackpand'. De veiligheid van bewoners 

wordt aangetast doordat de sloten van galerijdeuren vernield zijn, wat ongecontroleerde toegang tot 

het gebouw mogelijk maakt. Dit leidt tot ongewenste situaties, waaronder vervuiling in de 

trappenhuizen. Naar verluidt zijn de relevante autoriteiten, waaronder de politie, reeds ingelicht over 

deze problematiek.  

 

Gezien de urgentie van de situatie wend ik mij tot u met de volgende vragen, conform de Verordening 

stadsdelen en stadsgebied Amsterdam 2022 (artikel 30), namens de D66-fractie:  

 

Beantwoording:  

 

1. Aan wie ligt de verantwoordelijkheid voor het plaatsen van blauwe verlichting: het stadsdeel, 

de gemeente Amsterdam, of de Verenigingen van Eigenaren (VvE's)?  

Het plaatsen van sloten en verlichting in een flatgebouw is de verantwoordelijkheid van de eigenaar 

van het gebouw: VVE’s en of  woningbouwcorporaties. De blauwe verlichting is geplaatst door de 

woningbouwvereniging. 

 

2. Welke stappen worden ondernomen om de gemelde problemen aan te pakken en de 

veiligheid en leefbaarheid in Hogevecht te herstellen? 

• Het dagelijks bestuur heeft in mei/juni 2019 de bestuursopdracht Integrale Aanpak Amsterdamse 

Poort vastgesteld welke vervolgens vanwege het waterbedeffect is uitgebreid naar de H-buurt. Het 

doel is het verminderen van de overlast en het verbeteren van de veiligheid en leefbaarheid van 

bewoners H buurt (waaronder bewoners van Hogevecht).  

• Als aanvulling bij de integrale aanpak H-buurt zijn we de zogenaamde veelplegers aanpak opnieuw 

aan het opzetten. In deze aanpak worden personen die veel overlast veroorzaken in een casus 

overleg besproken zodat indien mogelijk gepaste zorg en/of straf kan worden toegepast.  

• De nieuwe aanpak dakloosheid 2023 – 2026 is vastgesteld door de gemeenteraad . Hierin is 

vastgelegd dat er een laagdrempelige inloopvoorziening voor stadsdeel Zuidoost zal komen. Deze 

voorziening zal betere zorg bieden aan mensen die nu een gevoel van onveiligheid veroorzaken. 

 



3. Kunnen er specifieke acties worden benoemd die reeds zijn ondernomen of gepland staan 

om deze kwesties aan te pakken?  

Onder andere de volgende specifieke acties zijn afgelopen tijd uitgevoerd:  

• extra aandacht vanuit politie: meer en directe verbinding en terugkoppeling van politie aan 

bewoners;  

• arrestatie van een aantal verdachten voor overtreding van de Opiumwet (februari 2023); 

• extra inzet handhavers THOR; 

• inzet Wijk Actie Team Venserpolder ook in de H buurt met o.a. buurtonderzoeken en daaruit 

volgende acties 

• extra inzet van ISG beveiligers vanuit het Wijk actie team; 

• extra inzet zogenaamde ‘Leefbaarheidsambassadeurs’: actieve bewoners die een oogje in het zeil 

houden en indien nodig anderen op verantwoorde wijze aanspreken. Leefbaarheidsambassadeurs 

vormen een verbindende schakel tussen buurtbewoners, gemeente en VVE’s en 

woningcorporatie. Samen werken ze aan het verbeteren van de leefbaarheid in en rondom de 

flats. 

Extra toelichting:  

Het dagelijks bestuur heeft in mei/juni 2019 de bestuursopdracht Integrale Aanpak Amsterdamse Poort 

vastgesteld welke vervolgens vanwege het waterbedeffect is uitgebreid naar de H-buurt. De opdracht 

voor beide gebieden is verbetering van het gevoel van leefbaarheid. Volgens planning zou de waardering 

van de bewoners in 2022 met 2 punten hoger moeten liggen t.o.v. 2019 met betrekking tot ervaren 

overlast van horeca, groepsmannen, criminelen en verslaafden. Vanwege de pandemie en tussentijdse 

wisseling(en) m.b.t. de aansturing heeft de aanpak vertraging opgelopen. Gelukkig is er de afgelopen 

periode toch vooruitgang geboekt (zie de antwoorden bij vraag 3) en streven wij ernaar om in 2025 de 

doelstelling te hebben behaald. Naast de genoemde acties ter verbetering van de leefbaarheid proberen 

we ook de governance op een duurzame manier ingericht te krijgen dit ter voorkoming van terugval. 

 

 


